

СОДЕРЖАНИЕ

РАЗДЕЛ I.

ИСТОРИОГРАФИЯ И ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ

Богоявленский Д.Д. ИСТОРИОГРАФИЯ РОССИЙСКОГО ПРАВОМОНАРХИЧЕСКОГО ДВИЖЕНИЯ В НАЧАЛЕ ХХ ВЕКА: ПРОБЛЕМА ТЕРМИНОЛОГИИ.....	7
J. Gonzalez. ЛИКВИДАТОРСТВО Н.А. РОЖКОВА, ОБЩЕСТВО ЗАЩИТЫ ИНТЕРЕСОВ РАБОЧЕГО КЛАССА И НАША ЗАРЯ 1911-1912	13
Клинова М.А. ВОСПРИЯТИЕ НАСЕЛЕНИЕМ РСФСР ПРОБЛЕМ ТОВАРНОГО ДЕФИЦИТА (1950-1980-е гг.): ДИСКУССИИ В СОВРЕМЕННОЙ ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ИСТОРИОГРАФИИ.....	28

РАЗДЕЛ II.

ВСЕОБЩАЯ ИСТОРИЯ

История Древнего мира, средних веков и нового времени

Коровчинский И.Н. ГРЕЧЕСКИЙ МИФ ОБ ИППОЛИТЕ И БЛИЖНЕВОСТОЧНАЯ МИФОЛОГИЯ	33
--	----

Новейшая история

Зорин А.Э. СТРАТЕГИЧЕСКАЯ РАЗВЕДКА США В ИТАЛИИ В ГОДЫ ВТОРОЙ МИРОВОЙ ВОЙНЫ	39
Барабанов М.В. ИЗ ОПЫТА ПОЛИТИЧЕСКОЙ «ПОСТКОММУНИСТИЧЕСКОЙ» ТРАНСФОРМАЦИИ В ВОСТОЧНОЙ ЕВРОПЕ; НЕКОТОРЫЕ ПРОБЛЕМЫ.....	44
Жиряков И.Г., Барабанов М.В. ФЕНОМЕН «ПОЛИТИЧЕСКОГО НЕПРИЯТИЯ» РОССИИ В СОВРЕМЕННОЙ ПОЛЬШЕ.....	50

РАЗДЕЛ III.

ИСТОРИЯ РОССИИ СРЕДНИХ ВЕКОВ И НОВОГО ВРЕМЕНИ

Собко Е.М. КРИЗИС СИСТЕМЫ ЕВРОПЕЙСКОГО БАЛАНСА СИЛ НА РУБЕЖЕ 30-х - 40-х гг. XVIII в.: НАЧАЛО ВОЙНЫ ЗА АВСТРИЙСКОЕ НАСЛЕДСТВО	57
Назаров А.А. ПРОТИВОРЕЧИЯ И КОНФЛИКТЫ В СИСТЕМЕ МИНИСТЕРСКОГО УПРАВЛЕНИЯ РЕЛИГИОЗНЫМИ ОБЪЕДИНЕНИЯМИ (ПО МАТЕРИАЛАМ АРХИВА ДЕПАРТАМЕНТА ДУХОВНЫХ ДЕЛ ИНОСТРАННЫХ ИСПОВЕДАНИЙ).....	63
Снесарева Н.В. РАЗРАБОТКА ФАБРИЧНОГО И СОЦИАЛЬНОГО ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА В ОСВЕЩЕНИИ КОНСЕРВАТИВНОЙ ПЕЧАТИ НА РУБЕЖЕ XIX-XX вв.	68

РАЗДЕЛ IV.
НОВЕЙШАЯ ИСТОРИЯ РОССИИ

Кагальная М.В. ОБЕСПЕЧЕНИЕ ПЕДАГОГИЧЕСКИМИ КАДРАМИ ОБЩЕОБРАЗОВАТЕЛЬНЫХ ШКОЛ УССР В ПЕРВОЙ ПОЛОВИНЕ 1950-х – ПЕРВОЙ ПОЛОВИНЕ 1960-х гг.	74
Чернявский А.В. РЕАКЦИЯ СОВЕТСКИХ ГРАЖДАН НА ДЕЙСТВИЯ СССР В ШЕСТИДНЕВНОЙ ВОЙНЕ 1967 г.	80

РАЗДЕЛ V.
ПОЛИТОЛОГИЯ

Моисеев В.В., Ницевич В.Ф. КОРРУПЦИЯ В СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ: ВОЗМОЖНОСТИ ПРОТИВОДЕЙСТВИЯ	87
Павловский В.Г. ПРОБЛЕМЫ СТАНОВЛЕНИЯ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ГРАЖДАНСКОЙ СЛУЖБЫ В РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ В СОВРЕМЕННОЙ НАУЧНОЙ ЛИТЕРАТУРЕ	94
Матюхин А.В. МЕТОДОЛОГИЯ ПОЛИТИЧЕСКИХ РЕФОРМ К.Д. КАВЕЛИНА	99
Федорченко С.Н. ИЗБИРАТЕЛЬНЫЕ КАМПАНИИ НА ПОСТСОВЕТСКОМ ПРОСТРАНСТВЕ: ПОЛИТИЧЕСКИЙ МЕНЕДЖМЕНТ ИЛИ «АДМИНИСТРАТИВНЫЙ РЕСУРС»?	105
Зенков А.Р. К ВОПРОСУ О ФАКТОРАХ ГАРМОНИЗАЦИИ ОТНОШЕНИЙ МЕЖДУ РУССКОЙ ПРАВОСЛАВНОЙ ЦЕРКОВЬЮ И ГОСУДАРСТВОМ.....	111
Чемакин А.А. ПОНЯТИЕ «НАЦИОНАЛИСТИЧЕСКИЙ ДИСКУРС» И ЕГО МЕСТО В ИЗУЧЕНИИ ПОЛИТИЧЕСКИХ ПАРТИЙ СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ	114
Сабирова Н.С. ГРАЖДАНСКОЕ ОБЩЕСТВО В ПОДМОСКОВЬЕ: ПРОБЛЕМЫ И ТРУДНОСТИ ФОРМИРОВАНИЯ	121
Агаев Г.Ш. ПРОШЛОЕ, НАСТОЯЩЕЕ И БУДУЩЕЕ КЛАНОВЫХ СООБЩЕСТВ КАЗАХСТАНА	126
Жусупов А. СОДРУЖЕСТВО НЕЗАВИСИМЫХ ГОСУДАРСТВ: НОВЫЙ ЭТАП РАЗВИТИЯ.....	129
НАШИ АВТОРЫ	132

CONTENTS

SECTION I.

HISTORIOGRAPHY AND SOURCE STUDY

<i>D. Bogoyavlenskiy.</i> HISTORIOGRAPHY OF THE RUSSIAN'S RIGHT-MONARCHIST MOVEMENT IN THE EARLY TWENTIETH CENTURY: THE PROBLEM OF TERMINOLOGY	7
<i>J. Gonzalez.</i> N.A. ROZHKOV'S LIQUIDATIONISM, THE POLITICAL ASSOCIATION FOR THE PROTECTION OF THE INTERESTS OF THE WORKING CLASS AND NASHA ZARIA 1911-1912	13
<i>M. Klinova.</i> THE ATTITUDE OF THE POPULATION OF THE RSFSR TO THE PROBLEMS WITH GOODS SHORTAGES IN THE 1950-1980 TH : DISCUSSIONS IN MODERN RUSSIAN HISTORIOGRAPHY	28

SECTION II.

GENERAL HISTORY

History of the Ancient and Middle Ages

<i>I. Korovchinskiy.</i> THE GREEK MYTH OF HIPPOLYTUS AND THE MIDDLE EASTERN MYTHOLOGY.....	33
---	----

Contemporary history

<i>A. Zorin.</i> U.S. STRATEGIC INTELLIGENCE IN ITALY DURING THE WORLD WAR II	39
<i>M. Barabanov.</i> FROM THE EXPERIENCE OF THE POLITICAL "POST-COMMUNIST" TRANSFORMATION IN EASTERN EUROPE; SOME PROBLEMS.....	44
<i>I. Zhiryakhov, M. Barabanov.</i> PHENOMENON OF "POLITICAL REJECTION" OF RUSSIA IN MODERN POLAND.....	50

SECTION III.

HISTORY OF RUSSIA THE MIDDLE AGES AND NEW TIME

<i>E. Sobko.</i> THE CRISIS OF THE EUROPEAN BALANCE OF POWER SYSTEM AT THE TURN OF THE 30'S - 40'S OF THE 18 TH CENTURY: THE BEGINNING OF THE WAR OF THE AUSTRIAN SUCCESSION.....	57
<i>A. Nazarov.</i> THE CONTRADICTIONS AND CONFLICTS IN THE SYSTEM OF MINISTERIAL CONTROL OF RELIGIOUS COMMUNITIES (BASED ON THE ARCHIVE OF THE RELIGIOUS AFFAIRS DEPARTMENT OF FOREIGN CONFESSIONS)	63
<i>N. Snesareva.</i> DEVELOPMENT OF THE FACTORY AND SOCIAL LEGISLATION ACCORDING TO THE CONSERVATIVE PRESS AT THE TURN OF THE XIX-XX CENTURIES	68

SECTION IV.

CONTEMPORARY HISTORY OF RUSSIA

<i>M. Kagalnaya.</i> PROVIDING SECONDARY SCHOOLS IN THE UKRAINIAN SSR WITH TEACHING STAFF IN THE FIRST HALF 1950'S - SECOND HALF 1960'S	74
---	----

A. Cherniavsky. SOVIET CITIZENS' REACTION TO THE USSR'S ACTIONS IN THE SIX-DAY WAR OF 1967	80
--	----

SECTION V.
POLITOLOGY

V. Moiseev, V. Nitsevich. CORRUPTION IN CONTEMPORARY RUSSIA: POSSIBILITIES OF PREVENTING	87
V. Pavlovsky. THE PROBLEM OF FORMATION OF THE STATE CIVIL SERVICE IN THE RUSSIAN FEDERATION IN MODERN SCIENTIFIC LITERATURE	94
A. Matykhin. THE METHODOLOGY OF K.D. KAVELIN'S POLITICAL REFORMS	99
S. Fedorchenko. ELECTION CAMPAIGN IN THE POST-SOVIET SPACE: POLITICAL MANAGEMENT OR «ADMINISTRATIVE RESOURCES»?	105
A. Zenkov. ON THE ISSUE OF COORDINATION OF RELATIONS BETWEEN THE RUSSIAN ORTHODOX CHURCH AND THE STATE	111
A. Chemakin. THE CONCEPT OF "NATIONALIST DISCOURSE" AND ITS ROLE IN THE STUDY OF CONTEMPORARY RUSSIAN POLITICAL PARTIES	114
N. Sabirova. CIVIL SOCIETY IN THE MOSCOW REGION: MAIN PROBLEMS OF ORGANIZATION	121
G. Agayev. PAST, PRESENT AND FUTURE OF THE CLAN COMMUNITIES IN KAZAKHSTAN.....	126
A. Zhusupov. COMMONWEALTH OF INDEPENDENT STATES: NEW STAGE OF DEVELOPMENT	129
OUR AUTHORS.....	132